
Zápis z pravidelného jednání PS PPP dne 7. 6. 2023 

7. 6. 2023 

 

Účast dle záznamu z webexu. 

 

MPS PPP 

- realizovala se 2 setkání, prozatím bez zástupců za MPSV;  

- témata byla nalezena, mj. podpora MPO při legislativním ukotvení vázané živnosti, základní 

shoda nad tématem potřebného psychoterapeutického vzdělání 

 

Lékařská psychoterapie  

- J. Praško - akreditační komise schválila kurz IPVZ, ale MZd neodeslalo informaci o schválení, 

IPVZ už kurz vypsalo;  

- J. Rektor - byla schválená novela vzdělávacího programu, kvůli omezení v akreditaci zařízení a 

návazné akreditaci kurzu; změnu je nutné schválit poradou vedení a vyhlásit ve Věstníku 

MZd;  

- J. Rektor - požádal ředitele Knytla o novelu zákona 95/2004 Sb., kde je chyba v uznávání  

osvědčení (zpětně jen funkčním kurzu IPVZ do konce roku 2009 a certifikovaný kurz pořádaný 

Psychoterapeutickou společností od 1.1.2010; ale na IPVZ probíhaly funkční specializace ještě 

v roce 2010), ředitel Knytl přislíbil doplnit návrh novely o úpravu roku pro uznání kurzu IPVZ i 

na rok 2010 

 

Živnost psychoterapeutické poradenství  

- D. Krejcar zaslal podklad skupině, změna materiálu byla PS PPP schválena (hlasy členů pro či 

se zdrželi); dál předal podklad na MPO, a to včetně dodatečného návrhu od ředitele Knytla 

k akreditaci zařízení; k němu MPO namítlo, že živnostenský zákon nezná nic jiného než 

akreditaci dle MŠMT; tuto problematiku nyní řeší MPO s ředitelem Knytlem – výsledek by 

mohl být znát v brzké době 

 

Třístupňový model psychoterapeutické péče  

- indikace klinickým psychologem/psychoterapeutem by znamenal změnu zákona č. 48/1997 

Sb., o veřejném zdravotním pojištění – nyní do konce června se sbírají podněty na MZd, 

ředitel Knytl tam tuto změnu navrhne, dále bude probíhat vnitřní připomínkové řízení a 

úprava konkrétního návrhu do novely (je to jeden z mnoha návrhů k danému paragrafu); 

návrh ředitel Knytl zašle T. Petr i skupině;  

- v jednání s pojišťovnami ještě není soulad – žádají o úpravy modelu, nejsou tam ostré 

hranice, indikace; jedním z návrhů je profilovat model po kompetencích (jaké kompetence 

mají odborníci v jednotlivých stupních); T. Petr zašle do konce týdne návrh celé PS PPP pro 

jejich náhled a návrhy s termínem do konce června; M. Hollý upozornil, že je nutné vidět to 

z pohledu argumentace pro pojišťovny (jednodušší, nikoliv vyčerpávající přehled 



kompetencí); K. Koblic vidí v tabulce dobré východisko, které je možné doladit v detailech; 

M. Hollý navrhuje počkat na novelu zákona 48/1997 Sb. a poté vyvolat jednání 

s pojišťovnami; J. Praško upozornil, že pojišťovny chtějí mít materiály předem, tzn. neposílat 

to na poslední chvíli; T. Petr ke konci jednání doplnil informaci od ředitele Knytla - ze strany 

věcných útvarů se návrh setkal se souhlasem 

 

Zástupci v PS PPP  

- za MZd zatím stále účastná I. Svobodová, výběrové řízení na vedoucího není ještě uzavřeno; 

za oddělení lékařských povolání (nastupující za odbor vědy a lékařských povolání) je nově 

jmenovaná Barbora Poláková (původně Zbyněk Podhrázký); účast ředitelů odborů je 

očekávaná ve chvílích, kdy to bude zapotřebí s ohledem na agendu (tedy méně intenzivní), 

pozvánky jim budou zasílány, v případě, že to bude potřebné, aby se účastnili jednání, budou 

požádáni o přítomnost na jednání explicitně; K. Koblic navrhl účast alespoň na část jednání 

skupiny pro správné směrování úvah zástupců odborných společností hned na jednání 

- změna předsedy skupiny – D. Krejcar se dotázal na ochotu M. Hollého převzít tuto funkci od 

setkání v září, M. Hollý souhlasil; nutné dořešit i formálně tyto změny - při přechodu M. 

Hollého do funkce předsedy by byl za OZP podán návrh na zapojení D. Krejcara jako člena za 

MZd; 

- revize zástupců za jednotlivé společnosti, členem musí být předseda nebo jím pověřený 

zástupce dané společnosti: K. Koblic je novým prezidiem AKP potvrzen jako člen PS PPP, 

J. Rektor zatím beze změny za PS ČLS JEP (nyní nově vedoucí subkatedry psychoterapie), 

Výbor ČPtS bude řešit nominaci v září, K. Kolitsch také beze změny nominace; M. Vítková a R. 

Marková jsou dle statutu nominovány na návrh Pacientské rady ministerstva 

 

Další agenda PS PPP  

- D. Krejcar - přes léto nutné promyslet;  

- M. Hollý upozornil na požadavek pojišťoven, který směroval k vytvoření návrhu koncepce 

psychoterapeutické péče ve zdravotnictví;  

- M. Vítková přináší podnět z Platformy sdružení lidí se zkušeností s duševním onemocněním – 

vytvoření desatera, co očekávat od psychoterapeuta nebo psychoterapie, aby se lidé lépe 

orientovali v psychoterapii – jak vzniká bezpečný vztah, jak řešit etické problémy, I. 

Svobodová doplnila téma smluvního vztahu, úhrad, zahájení i ukončení terapie, možnost 

zaměřit se na psychoterapii ve zdravotnictví (případně mimo zdravotnictví) a šíření přes 

organizace sdružující lidi se zkušeností s duševním onemocněním; D. Krejcar upozornil, že 

skupina by měla řešit jen zdravotní péči s ohledem na její ukotvení a Statut; F. Matuška – 

čitelnost a mapu situace je zapotřebí řešit ve skupině zdravotnické i meziresortní,  

- F. Matuška připomněl výzvu ředitelky Strnadové k revizi vzdělávacích programů; J. Praško - 

nyní se mění kurikulum, v postgraduálním vzdělávání je toto dobře nastaveno 

v pregraduálním vzdělávání to je nedostatečné, souhlasil s věnováním se potřebám pacientů; 

A. Paloušová – vidí jako nešťastné pracovat na revizi vzdělávacích programů v psychologii a 

psychiatrii, je možné toto připomínkovat; K. Koblic – ve Statutu je úkol přiblížit vzdělávací 

programy pro psychiatrii a psychology 

- AKK psycholog ve zdravotnictví – I. Svobodová informovala o probíhajícím vnitřním 

připomínkové řízení AKK k psychologovi ve zdravotnictví; J. Praško – je to úzké hrdlo pro 

psychology, včetně nastavené praxe a podmínek akreditace; P. Král – je to zákonná 

podmínka, psychologové v nemocnicích nebyli zdravotníci a komplikovalo jim to situaci 



(nesmí se nahlížet do dokumentace apod.); díky Lex Ukrajina vypadla podmínka, že tento 

kurz mohou dělat jen VŠ, nově je možnost realizovat to i dalšími institucemi (nemocnicemi, 

IPVZ); došlo ke zkrácení z ročního kurzu na cca 100 hodin (40 hodin z toho praxe; 60 hodin 

teorie možné on-line), úzké hrdlo by tak mělo padnout, IPVZ připravil nový vzdělávací 

program; A. Paloušová – připomínkování na MZd je do 12. června; I. Svobodová se dotázala 

na podmínku, že bude možné absolvovat kurz i v průběhu studia psychologie, přičemž návrh 

tuto možnost omezuje jen na poslední ročník a případy, kdy bude dostatečná kapacita; P. Král 

– toto je nově povoleno a zatím to v jiném oboru není povoleno, proto je to takto 

formulováno a omezeno 

- F.Matuška – doporučil zařadit vstup PS na Psychoterapeutické konferenci Přerově (veřejné 

fórum) – představení činnosti PS – třístupňový mode, živnost, … 

 

- další setkání 6. září 15,30-17,30 bude osobní, v případně potřeby s možným připojením; 

následně budou setkání 1x měsíčně s tím, že bude případně setkání odvoláno 


